
 

Pararatsastuskomitean kokous 02/2025     
MUISTIO 
  
Aika: 20.2.2025 klo 19–20 
Paikka: Teams 
 
Paikalla:  
Tanja ”Ressu” Sellman-Rauhamäki pj 
Maritta Enqvist 
Mia Honkavuori 
Johanna Lindblad 
Leena Niemistö 
Riikka Saastamoinen 
SRL hallitus: Osmo Metsälä 
SRL toimisto: Salli Saarela  
 
Poissa: 
HUJO: Tanja Takkula 
 
     
 Käsiteltävät asiat  
  
1. Kokouksen avaus  
• Puheenjohtaja kutsuu sihteeriksi Sallin. 
• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.03. 
  
2. Edellisen 1/25 pöytäkirjan hyväksyminen  
• Komitea hyväksyi edellisen pöytäkirjan 1/25, sekä sähköpostikokouksissa 

3.2. (kirjattu kohtaan 10) ja 7.2. (kirjattu kohtaan 13) kirjatut asiat.  
  
 3. Eri osa-alueiden jakaminen komitean jäsenten kesken 
• SRL hallitus hyväksyi 6.2. järjestetyssä kokouksessaan komitean jäseneksi 

(urheilijaedustaja) Johanna Lindbladin. Johannan vastuualueina komiteassa 
ovat kansalliset ja kv-kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat. 

• Todettiin, että komitean jäsenet voivat ilmoittaa yhteystietojaan lisättäväksi 
liiton nettisivuille. Jäsenet ilmoittavat tiedot Sallille, joka lisää ne nettisivuille. 

 



 

4. Koulutusasiat  
• Pararatsastuksen avustajakoulutus 28.2.-2.3.25 ei toteutunut, sillä 

koulutukseen tuli vain kaksi ilmoittautunutta. Koulutus yritetään siirtää 
myöhempään ajankohtaan keväälle. Markkinointia tehostettava ja alueet 
saatava tehokkaasti mukaan markkinointiin. Asiasta keskusteltu myös 
aluevastaavien palaverissa.  

• Riikka oli puhumassa Keski-Suomen talliyrittäjien Teamsissa 
pararatsastuksesta. Minna Peltonen, tallitoiminnan kehittäjä, tilasi 1,5 h 
koulutuksen pararatsastuksesta Teamsin välityksellä. Koulutus olisi 
valtakunnallinen ja siellä on myös hyvä markkinoida avustajakurssia, 
tehopaketti pararatsastuksen mukaan ottamiseen tallitoimintaan. 
Markkinoidaan koulutuksessa myös seura- ja aluetason kilpailuiden 
järjestämistä. Koulutus työn alla Riikalla ja Ressulla.  

• Komitea pohti materiaalin tuottamisesta pararatsastusvastaavien, 
tallineuvojien ja seurakehittäjien käyttöön. Materiaalia voisi jakaa kaikilla 
talli- ja seurakäynneillä. 

   
5.  Special Olympics- toiminta/ Maritta  
• SO mestaruudet Harjussa 20.-21.9.25   
• Lainahevoskilpailut Kylämäessä 23.8. 
• Harjussa vanhemmat ovat järjestäneet leirin, joka ollut onnistunut. 

Osallistujia leirillä oli 11. 
 

6. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut, aluevalmennukset 
• Para-aluevastaavien yhteinen Teams-kokous järjestettiin 18.2.2025. 

Osallistujia kaikilta, paitsi kahdelta alueelta. Tapaamisessa keskusteltu 
pararatsastustiedon levittämisestä ja markkinoinnista mm. somen kautta. 
Riikka Saastamoinen toimii jatkossa aluevastaavien koollekutsujana. Osmo 
ehdotti, että alueiden uutiskirjeisiin voisi lisätä tietopaketin 
pararatsastuksesta. 

• Aluemestaruuksista on ollut keskustelua aluevastaavien kesken eteläisen 
alueen kesken (Esra, Kaakko, L-S, Häme). Mikäli omalta alueelta tulee 
riittävästi osallistujia, jokainen alue voi luonnollisesti järjestää omat 
aluemestaruudet. Muut alueet voivat halutessaan yhdistyä keskenään tai jo 
järjestävän alueen mestaruuksiin. Häme näyttäisi saavan omat mestaruudet, 
paikasta neuvottelut käynnissä.  



 

• Komitea keskusteli pararatsastuksen aluevalmennuksista. Pararatsastajat 
voivat hakeutua oman alueensa kouluratsastusvalmennuksiin ja Janne Bergh 
ja Tanja Takkula luvanneet toimia valmentajan taustatukena. Alueen 
ratsastajat voivat itse kysyä ja hakeutua yksittäisten valmentajien 
valmennuksiin mukaan. Pararatsastajien omiin valmennuksiin ei ole 
kannatusta, sillä osallistujamäärät tulisi olla tarpeeksi suuret, jotta 
valmennukset toteutuisivat. 

• Komitea käy neuvotteluja lainahevoskilpailujen järjestämisestä. 
  
 7. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat  
• 15.-16.3.25 Ypäjä Spring Para dressage alue- ja kansallinen luokka, 

hallimestaruus.  
• Hallituksen seuraavaan kokoukseen esitetään parakouluratsastuksen SM-

kilpailujen järjestämistä Woikoskella 8.–10.8. 
 
8. Tuomaritoiminta ja -koulutus 
• Todettiin, että parakouluratsastuksen säännöt ovat valmistumassa. Kun 

säännöt ovat julkaistu, suunnitellaan sääntökoulutus. Koulutus pidetään 
teamsilla ja kouluttajana toimii Osmo. 

• Komitea pohti tuomarituen myöntämisen perusteita tapauksissa, jossa 
tuomarilla ei ole parakoulutuomarioikeuksia. Komitea päätti, että voidaan 
hyväksyä tuomaritukihakemukset myös silloin, mikäli tuomarina on ollut 
tuomarikokelas. 

 
9. Muut lajit (Askellaji, vikellys, valjakko jne.)  
• Askellajiratsastuksen sääntöasiat FEIF:n kanssa edenneet. FEIF pyytänyt 

sääntöluonnosta, joka yhdistää lajikohtaiset ja FEI:n säännöt. Mia 
ehdottanut, että FEI:n säännöt toimivat pohjana, joita muokataan 
kansallisten luokittelu- ja lajisääntöjen mukaan. Mian tukena 
sääntöluonnoksen laatimisessa toimivat Johanna, Osmo ja Ressu. 

• Komitea keskusteli working equitation -lajin (we) soveltamisesta 
pararatsastukseen. Mia on yhteydessä Ami Sunnaan, joka on ollut pitämässä 
we-tyyppisiä koulutuksia ja jatkaa keskusteluja aiheesta. Komitea pohti myös 
SO-tehtäväratojen sovaltamisesta we:ssa. Marittalta löytyy erilaisia 
kilpailuissa käytettyjä SO-tehtäväratapohjia, joita voisi mahdollisesti 
hyödyntää tähän tarkoitukseen. 



 

• Valjakkoajosta tulossa teams-koulutuksia: 28.2. ESRA:n järjestämä 
Valjakkoajo tutuksi noviiseille ja 14.4. Hämeen alue järjestämä Verkkotreffit: 
Miten voin harrastaa ja kilpailla paravaljakkoajossa.  

   
10.  Sääntöasiat  
• Käsitelty kohdassa 8. 
• Komitea päätti sähköpostikokouksessaan 3.2. parakouluratsastuksen 

sääntömuutosehdotuksesta. Liitteeseen 3 apuvälinehakemukset kotimaan 
kilpailuja varten ehdotettiin poistettavan kohta (esim. raippa), sillä 
raipan katsotaan olevan tavallisin apuväline, jonka pararatsastaja tarvitsee. 
Osmo lisännyt muutoksen sääntöluonnokseen, joka viedään hallitukselle 
hyväksyttäväksi.  

  
11. Luokitteluasiat  
• Komitea on avannut sähköpostikeskustelun luokittelujen käytännöistä ja 

onko niitä tarpeen muuttaa. Mietinnässä myös, voiko hintaa saada 
edullisemmaksi luokitettavalle. Keskustelussa mukana Tanja Takkula sekä 
luokittajat Miia Heino ja Elina Syrjänen.  

  
12. Materiaalit ja viestintä 
• Video liikuteltavasta rampista julkaistu instassa ja fb:ssa, Sallilla työn alla 

sen julkaisu liiton sivuilla. Sallilla myös tekeillä ohje SRL:n vuokrattavan 
rampin vuokrausohjeista. 

• Maaliskuu on some-kuukausi, jolloin tehostetaan julkaisemista ja pyritään 
julkaisemaan jotain päivittäin. 

• Kun säännöt ovat vahvistettu, Tanja ja Salli päivittävät pararatsastajan polun. 
• Ressu ja Riikka esittelivät pararatsastuksen omia roll up -luonnoksia, jotka 

käytetty Kati Hurmeella tarkistettavana. Komitea päätti tilata kaksi kappaletta 
roll upia, kustannusarvio noin 150 €/kpl. 

 
13. Muut asiat, tapahtumat 
• Todettiin, että SRL:n hallitus hyväksynyt Osmo Metsälän 

sääntövaliokuntaan ja Johanna Lindbladin komitean jäseneksi 
6.2. järjestetyssä kokouksessaan. 

• Parakomitea osallistuu Tampereen Hevoset-Messuille 12.-13.4.2025. 
Komitea päätti sähköpostikokouksessaan 7.2. varata oman messuosaston 



 

pararatsastukselle. Osasto sijaitsee SRL:n osaston vieressä. 
Yhteystyökumppaneiden etsintä on käynnissä.  

• 6.-8.11.2025 Tampereella järjestettävään Liikuntamaahan on tehty alustava 
tilavaraus. Siellä teemana on paravaljakkoajo.  

• SRL:n järjestämää Tampereen Pyynikillä liikuntapäivän 10.5. klo 10.30-13.00. 
Komitea vielä pohtii mahdollista osallistumistaan ja sopivia 
aktiviteettimuotoja tapahtumaan. 

• Ressu ja Johanna osallistuneet SRL:n Hyvä hallintotapa -koulutukseen 19.2. 
He suosittelivat koulutusta kaikille ja pyysivät komitealaisia perehtymään 
liiton nettisivuilta löytyviin HHT-toimintaohjeisiin. 

 
14. Seuraava kokous 

•  20.3.2025 klo 19. 
  

15. Kokouksen päättäminen 
• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.16. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


